

ຈົດໝາຍຂ່າວ ລາວ-ອີຢູ FLEGT



ສະບັບທີ 1 / 2019

ຮູບພາບ: © Phetsaphone Thanasack

ກອງປະຊຸມ ຄະນະກຳມະການ ຮັບຜິດຊອບ ຊຸກຍູ້ການເຈລະຈາ

ໃນວັນທີ 17 ກັນຍາ 2019 ທີ່ຜ່ານມາ “ຄະນະກຳມະການ ຮັບຜິດຊອບ ຊຸກຍູ້ການເຈລະຈາ (NSDC)” ໄດ້ຈັດກອງປະຊຸມເພື່ອ ທົບທວນ ຄວາມຄືບໜ້າ ແລະ ແຜນວຽກໃນຕໍ່ໜ້າ ກ່ຽວກັບ ແຜນງານການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ກົດໝາຍປ່າໄມ້, ການຄຸ້ມຄອງ ແລະ ການຄ້າໄມ້ ເພື່ອຈະເປັນຄູ່ຮ່ວມສັນຍາ ການຄ້າໄມ້ແບບສະໝັກໃຈ ລະຫວ່າງ ສປປ ລາວ ແລະ ສະຫະພາບເອີຣົບ (Lao-EU FLEGT VPA) ຫຼັງຈາກການເຈລະຈາຊ່ອງໜ້າ ຄັ້ງທີສາມ ທີ່ ປະເທດ ແບນຊິກ ໃນ ເດືອນ ມິຖຸນາ 2019, ເຊິ່ງມີບັນດາພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ຈາກບັນດາກະຊວງ, ອົງການຈັດຕັ້ງທັງສັງຄົມ ແລະ ພາກເອກະຊົນ ເຂົ້າຮ່ວມ.

ກາຄວາມເໝາະສົມ ຂອງບັນດາຕົວຢັ້ງຢືນ, ຂັ້ນຕອນ ແລະ ຫຼັກການ ໃນການກວດກາການຢັ້ງຢືນ ຄວາມຖືກຕ້ອງ ສຳລັບຫຼັກການ 2.1 ຂອງ TLD 2 ກ່ຽວກັບ ເຂດຫັນປ່ຽນທີ່ດິນປ່າໄມ້ ເພື່ອສ່ອງແສງໃຫ້ເຫັນເຖິງ ຄວາມເປັນໄປໄດ້ ໃນການທົດລອງ TLD ແບບຄົບຊຸດ. ສຳລັບ ວຽກງານໃນຕໍ່ໜ້າ ທຸກພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງ ແມ່ນສຸມໃສ່ການປຶກສາຫາລື ກ່ຽວກັບ ການຄວບຄຸມຕ່ອງໂສ້ການສະໜອງໄມ້, ຂັ້ນຕອນ ແລະ ຫຼັກການ ໃນການກວດກາຢັ້ງຢືນ ຄວາມຖືກຕ້ອງ, ໂດຍສະເພາະ ແມ່ນການກຳນົດ ບັນດາທາງເລືອກ ຂອງນິຕິບຸກຄົນ ໃນການດຳເນີນ ການກວດກາຢັ້ງຢືນຄວາມຖືກຕ້ອງ ຂອງ ແຕ່ລະຕົວຢັ້ງຢືນ.

ກອງປະຊຸມໄດ້ນຳສະເໜີ ແລະ ປຶກສາຫາລື ກ່ຽວກັບ ຮ່າງນິຍາມ ໄມ້ທີ່ຖືກຕ້ອງຕາມກົດໝາຍ (TLDs) ສະບັບປັບປຸງ ສຳລັບ ໄມ້ທີ່ມາຈາກເຂດຫັນປ່ຽນທີ່ດິນປ່າໄມ້, ປ່າປູກ ແລະ ປ່າໄມ້ຊົມໃຊ້ຂອງບ້ານ, ລວມທັງເກັບກຳຄຳຄິດເຫັນ ຈາກພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງ ເພື່ອປັບປຸງໃນຕໍ່ໜ້າ. ນອກຈາກນັ້ນ, ສະຖາບັນປ່າໄມ້ ຂອງສະຫະພາບເອີຣົບ (EFI), ຊຶ່ງເປັນອົງການຈັດຕັ້ງ ທີ່ສະໜັບສະໜູນ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ແຜນງານ FLEGT ກໍໄດ້ນຳສະເໜີຕົວຢ່າງ ວິທີການທົດລອງ TLDs ໃນພາກສະໜາມ ຂອງ ປະເທດໄທ ແລະ ໄດ້ໃຫ້ຄຳແນະນຳ ເຂົ້າໃນການທົດລອງ ໃນສະພາບເງື່ອນໄຂຂອງ ສປປ ລາວ, ການທົດລອງ TLDs ໃນພາກສະໜາມ ແລະ ຂັ້ນຕອນຫຼັກການ ໃນການທົດລອງ ນັບຕັ້ງແຕ່ການຂຸດຄົ້ນໄມ້ ຈາກປ່າໄມ້ ໄປເຖິງຈຸດສົ່ງອອກ ໄປຕາມຕ່ອງໂສ້ການສະໜອງໄມ້ ແລະ ການກວດກາຢັ້ງຢືນຄວາມຖືກຕ້ອງ ຂອງເຈົ້າໜ້າທີ່ລັດທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ແມ່ນຈະໄດ້ດຳເນີນ ໃນເດືອນຕໍ່ໜ້າ. ໃນກອງປະຊຸມ, ບັນດາສະມາຊິກ NSDC ໄດ້ຕົກລົງ ໃນການລິເລີ່ມການທົດລອງ TLD ໃນພາກສະໜາມ ຂະໜາດນ້ອຍ ຮ່ວມກັບ ສະຖາບັນ EFI ເພື່ອກວດ



ລະບົບການຄຸ້ມຄອງຂໍ້ມູນ ສໍາລັບ ໄມ້ຮິບ

ນັບແຕ່ ປີ 2016 ເປັນຕົ້ນມາ, ລັດຖະບານໄດ້ຮິບໄມ້ ເປັນຂອງລັດໄດ້ ປະມານ 95,000 ແມັດກ້ອນ. ຍ້ອນມີ ນິຕິກຳ ແລະ ການຈັດຕັ້ງປະຕິ ບັດກົດໝາຍ ແລະ ລະບຽບການ ທີ່ເຂັ້ມງວດກວ່າເກົ່າ, ລັດຖະບານ ຄາດວ່າ ປະລິມານໄມ້ຮິບຈະຫຼຸດລົງຢ່າງຊັດເຈນ ໃນອະນາຄົດ. ໃນໄລ ຍະການເຈລະຈາຊ່ອງໜ້າຄັ້ງທີສາມ, ລັດຖະບານ ລາວ ໄດ້ສະເໜີວ່າ ບໍ່ ອະນຸຍາດ ໃຫ້ສົ່ງອອກໄມ້ຮິບ ແລະ ຈະນໍາໃຊ້ປະໂຫຍດພາຍໃນປະເທດ ເທົ່ານັ້ນ. ເຖິງຢ່າງໃດກໍຕາມ, ທັງ ສປປ ລາວ ແລະ ສະຫະພາບເອີຣົບ ກໍໄດ້ເຫັນດີວ່າ ນິຍາມຄວາມຖືກຕ້ອງຕາມກົດໝາຍ ສໍາລັບ ໄມ້ຮິບ ແມ່ນຍັງມີຄວາມຈໍາເປັນໃນການຄວບຄຸມຕ້ອງໂສ້ການສະໜອງໄມ້.

ລັດຖະບານ ລາວ ມີຄວາມມຸ່ງໝັ້ນ ໃນການສ້າງລະບົບການຄຸ້ມຄອງຂໍ້ ມູນໃນຕໍ່ໜ້າ ເພື່ອຮັບປະກັນ ບໍ່ໃຫ້ມີໄມ້ຮິບ ປົນເປກັບແຫຼ່ງທີ່ມາ ຂອງ ໄມ້ທີ່ຖືກຕ້ອງຕາມກົດໝາຍອື່ນໆ ທີ່ມີເປົ້າໝາຍ ເພື່ອສົ່ງອອກ. ຢູ່ ສປປ ລາວ ໃນປະຈຸບັນ ໄມ້ຮິບ ແມ່ນຍັງເຂົ້າສູ່ໃນລະບົບຕ້ອງໂສ້ການສະໜອງ ໄມ້ ທີ່ຖືກຕ້ອງຕາມກົດໝາຍ ໂດຍຜ່ານການປະມູນ. ເຖິງຢ່າງໃດກໍຕາມ, ຫຼັງຈາກການຂາຍໄມ້ທີ່ຜ່ານການປະມູນ, ໃນປະຈຸບັນນີ້ ແມ່ນຍັງບໍ່ທັນມີ ລະບົບການຕິດຕາມກວດກາ ຕ້ອງໂສ້ການສະໜອງໄມ້ ຂອງໄມ້ຮິບເທື່ອ ໃນເມື່ອໄມ້ອອກຈາກ ສະໜາມ II ແລະ ເຂົ້າສູ່ ການປຸງແຕ່ງຂອງບໍລິສັດ. ໄມ້ທີ່ບໍລິສັດ ນໍາເຂົ້າມາປຸງແຕ່ງ ແມ່ນຕ້ອງໄດ້ແຍກໄມ້ຮິບ ອອກຈາກ ແຫຼ່ງທີ່ມາຂອງໄມ້ອື່ນໆ, ເຊິ່ງມີຄວາມຕ້ອງການ ໃນການຄຸ້ມຄອງການ ຜະລິດທີ່ຄົບຊຸດ ຢູ່ພາຍໃນບໍລິສັດ ລວມທັງ ການຕິດຕາມກວດກາຈາກ ພາກລັດ.



ກອງກວດກາປ່າໄມ້ແຂວງ ເປັນເຈົ້າໜ້າທີ່ຫຼັກ ທີ່ເຮັດວຽກ ກ່ຽວກັບ ໄມ້ທີ່ຜິດກົດໝາຍໃນລະດັບແຂວງ ເພື່ອຄວບຄຸມຕ້ອງໂສ້ການສະໜອງ ໄມ້ ເຊິ່ງຮັບຜິດຊອບ ກວດກາ ກໍລະນີທີ່ມີຄວາມສົງໄສ, ການຍຶດໄມ້, ການສືບສວນ-ສອບສວນ, ການຍື່ນຄະດີ ໃຫ້ຫ້ອງການໄອຍະການຟ້ອງ ຂັ້ນສານເພື່ອ ການດໍາເນີນຄະດີ ແລະ ດໍາເນີນການຮິບໄມ້. ດັ່ງນັ້ນ, ຈຶ່ງ ມີຄວາມຕ້ອງການ ລະບົບການຄຸ້ມຄອງຂໍ້ມູນທີ່ຄົບຊຸດ (DMS) ສໍາລັບ ໄມ້ຮິບ ຢູ່ກອງກວດກາປ່າໄມ້ແຂວງ ເພື່ອນໍາໃຊ້ເຂົ້າໃນການຕິດຕາມ ກວດກາໄມ້ສິ້ນເຂົ້າ ແລະ ໄມ້ສິ້ນອອກ ແລະ ສະໜອງຂໍ້ມູນທີ່ມີຄວາມ ເຊື່ອຖື ແລະ ການເຂົ້າເຖິງຂໍ້ມູນໄດ້ງ່າຍ ຂອງອົງການຈັດຕັ້ງການປະມູນ ຂອງພະແນກ ອຸດສາຫະກຳ ແລະ ການຄ້າແຂວງ. ອີງໃສ່ແນວຄວາມຄິດ ຂອງລະບົບການຄຸ້ມຄອງຂໍ້ມູນດັ່ງກ່າວ, ປະຈຸບັນ ກອງກວດກາປ່າໄມ້ ແຂວງ ອັດຕະປື ກໍາລັງສ້າງ ແລະ ທົດສອບລະບົບ ການຄຸ້ມຄອງຂໍ້ມູນ ເຊິ່ງເລີ່ມຈາກການຍຶດໄມ້ ຈົນເຖິງ ການປະມູນ ແລະ ການຂົນສົ່ງໄມ້ຮິບ ໄປຫາ ບໍລິສັດປຸງແຕ່ງໄມ້. ກອງກວດກາປ່າໄມ້ ແຂວງອັດຕະປື ມີແຜນ ນໍາສະເໜີ ລະບົບການຄຸ້ມຄອງຂໍ້ມູນນີ້ ຕໍ່ກອງປະຊຸມຄະນະກຳມະການ ປະສານງານຂັ້ນແຂວງ (PCC) ເພື່ອປຶກສາຫາລືໃນຂັ້ນຕໍ່ໄປ ເພື່ອປັບ ປຸງ ລະບົບການຄຸ້ມຄອງຂໍ້ມູນດັ່ງກ່າວ. ສໍາລັບ ວຽກງານໃນຕໍ່ໜ້າ, ມີ ຄວາມຕ້ອງການ ໃນການນໍາສະເໜີ ແລະ ທົດລອງ ລະບົບການແຍກ ໄມ້ຮິບ ຢູ່ພາຍໃນບໍລິສັດປຸງແຕ່ງໄມ້ ໃນບັນດາແຂວງທົດລອງ.



ການພັດທະນາ ນິຍາມໄມ້ທີ່ຖືກຕ້ອງຕາມກົດໝາຍ (TLDs) ເພື່ອກ້າວໄປສູ່ ການຄຸ້ມຄອງປ່າໄມ້ທີ່ຍືນຍົງ

ນິຍາມຄວາມຖືກຕ້ອງຕາມກົດໝາຍ (TLD) ແມ່ນ ໜຶ່ງໃນອົງປະກອບຂອງລະບົບຄຳປະກັນໄມ້ທີ່ຖືກຕ້ອງຕາມກົດໝາຍ (TLAS) ເຊິ່ງກຳນົດໄມ້ທີ່ຖືກຕ້ອງຕາມກົດໝາຍ ໂດຍປະຕິບັດຕາມກົດໝາຍ ແລະ ລະບຽບການຂອງປະເທດ ໂດຍໃຫ້ສອດຄ່ອງກັບ ຄວາມຍືນຍົງຂອງສາມດ້ານ (ດ້ານເສດຖະກິດ, ສັງຄົມ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ). TLD2 ເຂດຫັນປ່ຽນທີ່ດິນປ່າໄມ້, TLD3 ປ່າປູກ ແລະ TLD4 ປ່າໄມ້ຊົມໃຊ້ຂອງບ້ານ ແມ່ນ 3 ໃນຈຳນວນ 8 TLD ທີ່ໄດ້ນຳສະເໜີ ແລະ ເຈລະຈາກັບສະຫະພາບເອີຣົບ ໃນກອງປະຊຸມ ເຈລະຈາຊ່ອງໜ້າ ຄັ້ງທີ 3 ໃນວັນທີ 17 - 21 ມິຖຸນາ 2019 ທີ່ ນະຄອນຫຼວງ ບຸກແຊນ, ປະເທດແບນຊິກ.

ທີມເຈລະຈາຂອງ ສປປ ລາວ ໄດ້ຮັບຄຳເຫັນທີ່ຄົບຖ້ວນ ໃນການສ້າງ ແລະ ການປັບປຸງ TLDs ທີ່ກ່າວມາຂ້າງເທິງໃນຕໍ່ໜ້າ. ນັບແຕ່ ເດືອນກໍລະກົດ ຫາ ເດືອນ ກັນຍາ, ຄະນະຮັບຜິດຊອບດ້ານວິຊາການ ພາຍໃຕ້ການຊີ້ນຳ ຂອງຄະນະກຳມະການ ຮັບຜິດຊອບ ຊຸກຍູ້ການເຈລະຈາໄດ້ປັບປຸງ ບັນດາ TLD ດັ່ງກ່າວ, ເຊິ່ງລວມມີການປັບປຸງ ບັນດາຫຼັກການ, ຕົວຊີ້ບອກ ແລະ ຕົວຢັ້ງຢືນ. ຍ້ອນມີກົດໝາຍວ່າດ້ວຍປ່າໄມ້ສະບັບປັບປຸງ ແລະ ມີການປັບປຸງ ກົດໝາຍ ວ່າດ້ວຍທີ່ດິນ ແລະ ບັນດານິຕິກຳ ອື່ນໆ ໃນວຽກງານ ການປະເມີນຜົນກະທົບ ຕໍ່ສິ່ງແວດລ້ອມ, ການຈັດສັນພູມລຳເນົາ ແລະ ອາຊີບ ແລະ ການສົ່ງເສີມການປູກໄມ້, ມີຫຼາຍປະເດັນໃນ ບັນດາ TLD ນີ້ ແມ່ນສາມາດປັບປຸງໃຫ້ຈະແຈ້ງຕື່ມ.

TLD1:
ປ່າຜະລິດ

TLD2:
ເຂດຫັນປ່ຽນ
ທີ່ດິນປ່າໄມ້

TLD3:
ປ່າປູກ

TLD4:
ປ່າໄມ້ຊົມໃຊ້
ຂອງບ້ານ

TLD5:
ໄມ້ຮົບ

TLD6:
ໄມ້ນຳເຂົ້າ

TLD7: ພັນທະທາງດ້ານແຮງງານ ໃນວຽກງານ ປ່າໄມ້ ແລະ ການປຸງແຕ່ງໄມ້

TLD8: ການປຸງແຕ່ງໄມ້ ແລະ ການຄ້າໄມ້

TLD4 ປ່າໄມ້ຊົມໃຊ້ຂອງບ້ານ (VUF)

ໃນໄລຍະການເຈລະຈາ, ສປປ ລາວ ໄດ້ແຈ້ງໃຫ້ ຝ່າຍສະຫະພາບເອີຣົບ ຊາບວ່າ ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍປ່າໄມ້ ສະບັບປັບປຸງ ໄດ້ອະນຸຍາດ ໃຫ້ປ່າໄມ້ຊົມໃຊ້ຂອງບ້ານ ສາມາດນຳໃຊ້ເປັນທຸລະກິດໄດ້ ເພື່ອສ້າງລາຍໄດ້ເພີ່ມຕື່ມ ແລະ ຫຼຸດຜ່ອນຄວາມທຸກຍາກ. ສະຫະພາບເອີຣົບ ໄດ້ສະແດງຄວາມຍິນດີ ແລະ ຊົມເຊີຍ ສປປ ລາວ ຕໍ່ການປ່ຽນແປງທີ່ໂດດເດັ່ນອັນນີ້ ແລະ ເຫັນດີ ໃຫ້ ສປປ ລາວ ສ້າງນິຍາມໄມ້ທີ່ຖືກຕ້ອງຕາມກົດໝາຍ ສຳລັບ ປ່າໄມ້ຊົມໃຊ້ຂອງບ້ານ. ອົງໃສ່ການສົນທະນາ ແລະ ການປຶກສາຫາລື ຂອງຄະນະຮັບຜິດຊອບດ້ານວິຊາການ (TWG), ປ່າໄມ້ຊົມໃຊ້ຂອງບ້ານ ຈະກວມເອົາການນຳໃຊ້ ສຳລັບ ທຸລະກິດເທົ່ານັ້ນ, ສ່ວນການນຳໃຊ້ທີ່ບໍ່ເປັນທຸລະກິດ ແມ່ນຈະໄດ້ສ້າງລະບົບ ການຄວບຄຸມຕ່ອງໂສ້ການສະໜອງໄມ້ໂດຍຫຍໍ້ ເພື່ອຮັບປະກັນວ່າ ໄມ້ທີ່ບໍ່ໄດ້ນຳໃຊ້ເປັນທຸລະກິດຈາກປ່າໄມ້ຊົມໃຊ້ຂອງບ້ານ ແມ່ນບໍ່ໃຫ້ປົນເປກັບແຫຼ່ງທີ່ມາ

ຂອງໄມ້ທີ່ຖືກກົດໝາຍອື່ນໆ ໃນຕ່ອງໂສ້ການສະໜອງໄມ້. ເພື່ອໃຫ້ມີຄວາມຈະແຈ້ງ ສຳລັບ ນິຍາມໄມ້ທີ່ຖືກຕ້ອງຕາມກົດໝາຍ ຂອງໄມ້ທີ່ມາຈາກ ປ່າໄມ້ຊົມໃຊ້ຂອງບ້ານ ແລະ ເພື່ອຊີ້ແຈງ ຂັ້ນຕອນທີ່ສຳຄັນ ໃນຕ່ອງໂສ້ການສະໜອງໄມ້ ແມ່ນມີຄວາມຈຳເປັນຕ້ອງໄດ້ປັບປຸງ ບາງນິຕິກຳໂດຍສະເພາະແມ່ນ ການປັບປຸງລະບຽບການ ເລກທີ 0535/ກປ. ພ້ອມກັນນີ້, ຄະນະຮັບຜິດຊອບດ້ານວິຊາການ ໄດ້ສະເໜີວ່າ ໄມ້ທຳມະຊາດທີ່ເກີດໃນທີ່ດິນຂອງບຸກຄົນ, ນິຕິບຸກຄົນ ຫຼື ອົງການຈັດຕັ້ງ ແມ່ນຈະເອົາເຂົ້າໃນ TLD4 ເພື່ອໃຫ້ສອດຄ່ອງກັບ ກົດໝາຍ ວ່າດ້ວຍປ່າໄມ້ ສະບັບປັບປຸງ. ໃນເມື່ອໄດ້ສ້າງ TLD4 ສຳເລັດແລ້ວ ຈະສົ່ງເສີມການນຳໃຊ້ປ່າໄມ້ ທີ່ຍືນຍົງໃນລະດັບບ້ານ ໃນທົ່ວປະເທດ ເຊິ່ງຄາດວ່າ ຈະເປັນການສ້າງລາຍຮັບ ໃຫ້ບັນດາຊຸມຊົນໃນທ້ອງຖິ່ນ.

TLD3 ປ່າປູກ

ໃນໄລຍະການເຈລະຈາ, ສປປ ລາວ ໄດ້ສະເໜີ ວິໄສທັດໄລຍະຍາວຂອງແຫຼ່ງສະໜອງໄມ້ທີ່ສໍາຄັນ ແມ່ນໄມ້ທີ່ມາຈາກປ່າປູກ ເພື່ອສະໜອງໃຫ້ແກ່ ອຸດສາຫະກຳປຸງແຕ່ງໄມ້. ສະນັ້ນ, ສະຫະພາບເອີຣົບ ຈຶ່ງໄດ້ສະເໜີໃຫ້ ສປປ ລາວ ກຳນົດບັນຫານີ້ ເຂົ້າໃນຍຸດທະສາດປ່າໄມ້ ແລະ ຮຽກຮ້ອງໃຫ້ ສປປ ລາວ ສະໜອງຂໍ້ມູນ ກ່ຽວກັບ ທີ່ດິນປ່າຊຸດໂຊມ ແລະ ທີ່ດິນປ່າປອກໂຫຼ້ນ ເພື່ອສະໜັບສະໜູນການພັດທະນາ ປ່າປູກ. ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍປ່າໄມ້, ຮ່າງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍທີ່ດິນ ແລະ ດຳລັດ 247/ລບ ໄດ້ສົ່ງເສີມການລົງທຶນ ແລະ ການພັດທະນາ ປ່າປູກ, TLD3 ໄດ້ມີການປັບປຸງໃຫ້ກະທັດຮັດ ແລະ ປັບເຂົ້າກັບ ນິຕິກຳໃໝ່ ເພື່ອເຮັດໃຫ້ເຈົ້າຂອງປ່າປູກ ແລະ ໄມ້ປູກ ສາມາດປູກ, ຂາຍ ແລະ ຂົນສົ່ງໄມ້ ໂດຍບໍ່ມີອຸປະສັກໃດໆທີ່ກົດຂວາງ ເຊິ່ງບໍ່ໄດ້ຈຳກັດວ່າ ຈະເປັນຊະນິດພັນໄມ້ພື້ນເມືອງຫຼື ເປັນຊະນິດພັນໄມ້ຕ່າງປະເທດກໍຕາມ. ເຖິງຢ່າງໃດກໍຕາມ, ຕ້ອງໄດ້ຂຶ້ນທະບຽນປ່າປູກ ແລະ ຕ້ອງໄດ້ລາຍງານ ບໍລິມາດໄມ້ ໃນໄລຍະຊຸດຄົ້ນ ແລະ ໃນໄລຍະຂົນສົ່ງ ໃຫ້ຂະແໜງການປ່າໄມ້ ເພື່ອເກັບກຳຂໍ້ມູນ. TLD3 ແມ່ນຍັງມີບາງບັນຫາທີ່ບໍ່ທັນຈະແຈ້ງ ກ່ຽວກັບ ການຄວບຄຸມຕ່ອງໂສ້ການສະໜອງໄມ້ ແລະ ການເກັບຂໍ້ມູນ ຂອງໄມ້ທີ່ມາຈາກປ່າປູກ ເຊິ່ງຄະນະຮັບຜິດຊອບດ້ານວິຊາການ ມີຄວາມຈຳເປັນຕ້ອງໄດ້ພິຈາລະນາເພື່ອຊີ້ແຈງທິດທາງໃນອະນາຄົດ ສໍາລັບໄມ້ທີ່ມາຈາກ ປ່າປູກ ໃນ ສປປ ລາວ.

TLD2 ເຂດຫັນປ່ຽນທີ່ດິນປ່າໄມ້

ໃນໄລຍະການເຈລະຈາ, ສະຫະພາບເອີຣົບ ໄດ້ສະເໜີໃຫ້ຝ່າຍລາວລາຍງານຂໍ້ມູນ ກ່ຽວກັບ ການສໍາຫຼວດບັນດາໂຄງການພັດທະນາ ທີ່ກໍ່ໃຫ້ເກີດການຫັນປ່ຽນທີ່ດິນປ່າໄມ້ ເຊິ່ງກວມເອົາໄລຍະການສະເໜີໂຄງການ, ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດການຊົດເຊີຍ ແລະ ການຈັດສັນຍົກຍ້າຍຕາມທີ່ໄດ້ຕົກລົງກັບປະຊາຊົນໃນທ້ອງຖິ່ນ ເຂົ້າໃນ TLD. ອີງຕາມຄຳເຫັນຂອງ ສະຫະພາບເອີຣົບ, ຄະນະຮັບຜິດຊອບດ້ານວິຊາການ ໄດ້ປັບປຸງ TLD2 ຕາມການສະເໜີດັ່ງກ່າວ ແລະ ໃນປະຈຸບັນ TLD ແມ່ນໄດ້ກວມເອົາໄລຍະການຍື່ນຄຳຮ້ອງຂໍລົງທຶນ ແລະ ໄລຍະການອະນຸມັດເຊິ່ງປະກອບມີ ໃບຄຳຮ້ອງຂໍລົງທຶນ ຂອງນັກລົງທຶນ, ບົດບັນທຶກຄວາມເຂົ້າໃຈ ລະຫວ່າງ ລັດຖະບານ ແລະ ນັກລົງທຶນ ແລະ ການຮ່າງບົດວິພາກເສດຖະກິດເຕັກນິກ ຂອງໂຄງການ. ປະຈຸບັນ TLD ນີ້ ປະກອບມີມາດຕານ, ໂດຍສະເພາະແມ່ນ ເພື່ອຮັບປະກັນ ການຕິດຕາມກວດກາ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ບັນດາມາດຕະການຫຼຸດຜ່ອນຜົນກະທົບ ໃນການຊົດເຊີຍ ແລະ ການຈັດສັນຍົກຍ້າຍ ເພື່ອຮັບປະກັນວ່າ ທຸກສ່ວນຂອງແຜນຄຸ້ມຄອງ ແລະ ຕິດຕາມກວດກາສິ່ງແວດລ້ອມ (EMMP) ໄດ້ຮັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ແລະ ຕິດຕາມກວດກາ. ສໍາລັບຫົວຂໍ້ສະເພາະ ຂອງການກວດກາຍັ້ງຢືນຄວາມຖືກຕ້ອງ ຕົວຢ່າງ ການປັກຫຼັກໝາຍພື້ນທີ່ສໍາປະທານ ໃນການປະເມີນຜົນກະທົບ ຕໍ່ສິ່ງແວດລ້ອມ ແມ່ນຈະເປັນສ່ວນໜຶ່ງຂອງ ການກວດກາຍັ້ງຢືນຄວາມຖືກຕ້ອງ ເຊິ່ງກຳລັງກຳນົດສໍາລັບແຕ່ລະ TLD. TLD2 ຈະໄດ້ຕອບສະໜອງ ການຄວບຄຸມໄມ້ທີ່ດີກວ່າເກົ່າ ກ່ຽວກັບ ການຊຸດຄົ້ນ ໃນເຂດຫັນປ່ຽນທີ່ດິນປ່າໄມ້.



ຕິດຕໍ່ສອບຖາມ:

ພະແນກນິຕິກຳ ແລະ ນະໂຍບາຍກວດກາປ່າໄມ້
(ຫ້ອງການປະສານງານ FLEGT)
ກົມກວດກາປ່າໄມ້
ທາດດຳ, ເມືອງ ຈັນທະບູລີ, ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ
ໂທລະສັບ: +856-21-255 264
ໂທລະສານ: +856-21-255 263
Email: info@flegtlaos.com
www.FLEGTlaos.com